

FEDERALE OVERHEIDS DIENST BINNENLANDSE ZAKEN

N. 2008 — 2381

[C — 2008/00614]

23 JUNI 2008. — Koninklijk besluit tot wijziging van het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister

VERSLAG AAN DE KONING

Sire,

Het ontwerp van koninklijk besluit dat ik de eer heb ter ondertekening aan Uwe Majestet voor te leggen strekt ertoe het artikel 20, § 5, van het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister te wijzigen.

Het genoemde artikel 20, § 5, bepaalt dat geen enkele retributie of bijdrage mag geëist worden als tegenprestatie.

De wet van 14 december 2005 houdende administratieve vereenvoudiging II (*Belgisch Staatsblad* van 28 december 2005), die de wet van 19 juli 1991 betreffende de bevolkingsregisters en identiteitskaarten en tot wijziging van de wet van 8 augustus 1983 tot regeling van een riksregister van de natuurlijke personen wijzigt en die bepaalt dat « enkel verenigingen zonder winstoogmerk, stichtingen en vennootschappen met sociaal oogmerk die minstens 5 jaar rechtspersoonlijkheid genieten en die zich in hun statuten tot doel hebben gesteld de belangen van één of meer rondtrekkende bevolkingsgroepen te behartigen of te verdedigen », voorziet immers dat de natuurlijke personen of rechtspersonen die optreden als referentieadres geen winstbejag mogen nastreven.

Nochtans preciseren de voorbereidende werken van de bovenvermelde wet van 14 december 2005 dat dit niet betekent dat dezelfde natuurlijke personen of rechtspersonen geen vergoeding zouden mogen vragen; evenwel mag het bedrag van deze vergoeding niet hoger zijn dan de bijkomende kosten die het fungeren als referentieadres met zich brengt (cf. Parl. Besch., Kamer, zitting 2004-2005, 51-1967/001).

Dit ontwerp van koninklijk besluit heeft als doel artikel 20, § 5, van het voornoemde koninklijk besluit van 16 juli 1992 te wijzigen om de natuurlijke of rechtspersonen die als referentieadres optreden de mogelijkheid te bieden een vergoeding te vragen voor het verlenen van de toestemming aan een natuurlijke persoon om bij hen ingeschreven te worden op een referentieadres; deze vergoeding mag echter niet meer bedragen dan het bedrag van de kosten die voortvloeien uit het feit dat de betrokken persoon optreedt als referentieadres.

De Raad van State heeft zijn advies uitgebracht op 19 juni 2006 over dit ontwerp van koninklijk besluit dat aanvankelijk ook beoogde het artikel 18 van het vermelde koninklijk besluit van 16 juli 1992 te wijzigen. Betreffende deze laatste wijziging dient, teneinde tegemoet te komen aan de opmerkingen van de Raad van State, nog bijkomende informatie te worden verstrekt door de FOD Buitenlandse Zaken, Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking.

Ik heb de eer te zijn,

Sire,

van Uwe Majestet,

de zeer eerbiedige en zeer getrouwe dienaar,

De Minister van Binnenlandse Zaken,

P. DEWAEL

ADVIES 40.550/2
VAN DE AFDELING WETGEVING
VAN DE RAAD VAN STATE

De Raad van State, afdeling wetgeving, tweede kamer, op 22 mei 2006, door de Vice-Eerste Minister en Minister van Binnenlandse Zaken verzocht hem, binnen een termijn van dertig dagen, van advies te dienen over een ontwerp van koninklijk besluit « tot wijziging van het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister », heeft op 19 juni 2006 het volgende advies gegeven :

Aangezien de adviesaanvraag ingediend is op basis van artikel 84, § 1, eerste lid, 1^o, van de gecoördineerde wetten op de Raad van State, zoals het is vervangen bij de wet van 2 april 2003, beperkt de afdeling wetgeving overeenkomstig artikel 84, § 3, van de voornoemde gecoördineerde wetten haar onderzoek tot de rechtsgrond van het ontwerp, de bevoegdheid van desteller van de handeling en de te vervullen voorafgaande vormvereisten.

Wat deze drie punten betreft, geeft het ontwerp aanleiding tot de volgende opmerkingen.

SERVICE PUBLIC FEDERAL INTERIEUR

F. 2008 — 2381

[C — 2008/00614]

**23 JUIN 2008. — Arrêté royal
modifiant l'arrêté royal du 16 juillet 1992
relatif aux registres de la population et au registre des étrangers**

RAPPORT AU ROI

Sire,

Le projet d'arrêté royal que j'ai l'honneur de soumettre à la signature de Votre Majesté vise à modifier l'article 20, § 5, de l'arrêté royal du 16 juillet 1992 relatif aux registres de la population et au registre des étrangers.

Ledit article 20, § 5, stipule qu'aucune rétribution ou contribution quelconque ne peut être exigée en contrepartie d'une inscription en adresse de référence.

Par ailleurs, la loi du 14 décembre 2005 relative à la simplification administrative II (*Moniteur belge* du 28 décembre 2005), qui modifie la loi du 19 juillet 1991 relative aux registres de la population et aux cartes d'identité et modifiant la loi du 8 août 1983 organisant un registre national des personnes physiques et qui stipule que « seules les associations sans but lucratif, des fondations et des sociétés à finalité sociale jouissant de la personnalité juridique depuis au moins cinq ans et ayant dans leur objet social le souci de veiller aux ou de défendre les intérêts d'un ou plusieurs groupes de populations nomades peuvent agir comme personne morale auprès de laquelle une personne physique peut avoir une adresse de référence », prévoit en effet que les personnes physiques ou morales qui servent d'adresse de référence ne peuvent poursuivre un but de lucr.

Cependant, les travaux préparatoires de la loi susmentionnée du 14 décembre 2005 précisent que cela ne signifie pas pour autant que ces mêmes personnes physiques ou morales ne pourraient pas demander une indemnité; néanmoins, cette indemnité ne peut être supérieure aux frais supplémentaires entraînés par le fait de servir d'adresse de référence (cf. Doc. Parl. Chambre, session 2004-2005, 51-1967/001).

Le présent projet d'arrêté royal a pour objectif de modifier l'article 20, § 5, de l'arrêté royal précité du 16 juillet 1992 afin d'accorder aux personnes physiques ou morales qui servent d'adresse de référence la possibilité de demander une indemnité en contrepartie d'une inscription à une adresse de référence, cette contribution ne pouvant cependant pas être supérieure au coût réel engendré par le fait de servir d'adresse de référence.

Le Conseil d'Etat a rendu son avis le 19 juin 2006 sur le présent projet d'arrêté royal qui, initialement, visait également à modifier l'article 18 de l'arrêté royal précité du 16 juillet 1992. Concernant cette dernière modification, afin de rencontrer les observations formulées par le Conseil d'Etat, des informations émanant du SPF Affaires étrangères, Commerce extérieur et Coopération au Développement doivent encore être communiquées.

J'ai l'honneur d'être,

Sire,
de Votre Majesté,
le très respectueux et le très fidèle serviteur,

Le Ministre de l'Intérieur,
P. DEWAEL

AVIS 40.550/2
DE LA SECTION DE LEGISLATION
DU CONSEIL D'ETAT

Le Conseil d'Etat, section de législation, deuxième chambre, saisi par le vice-Premier Ministre et Ministre de l'Intérieur, le 22 mai 2006, d'une demande d'avis, dans un délai de trente jours, sur un projet d'arrêté royal « modifiant l'arrêté royal du 16 juillet 1992 relatif aux registres de la population et au registre des étrangers », a donné le 19 juin 2006 l'avis suivant :

Comme la demande d'avis est introduite sur la base de l'article 84, § 1^{er}, alinéa 1^{er}, 1^o, des lois coordonnées sur le Conseil d'Etat, tel qu'il est remplacé par la loi du 2 avril 2003, la section de législation limite son examen au fondement juridique du projet, à la compétence de l'auteur de l'acte ainsi qu'à l'accomplissement des formalités préalables, conformément à l'article 84, § 3, des lois coordonnées précitées.

Sur ces trois points, le projet appelle les observations ci-après.

Rechtsgrond
Aanhef
In het eerste lid dient de Franse versie aangepast te worden aan de Nederlandse versie van de tekst.

Dispositief

Artikel 1

Uit het verslag aan de Koning blijkt niet, en het is de Raad van State niet duidelijk, waarom het personeel van de Belgische Technische Coöperatie niet vermeld wordt in het nieuwe artikel 18, eerste lid, 9°.

Het verslag aan de Koning behoort te worden aangevuld om die keuze te rechtvaardigen, of het dispositief moet worden aangevuld teneinde recht te zetten wat een leemte lijkt te zijn.

Artikel 2

Zoals in het verslag aan de Koning wordt bepaald, is de reden van het nieuwe artikel 20, paragraaf 5, te vinden in de parlementaire voorbereiding van de wet van 15 december 2005 houdende administratieve vereenvoudiging II (1).

De Kamer was samengesteld uit :

De heren :
Y. Kreins, kamervoorzitter,
J. Jaumotte,
Mevrn. :
M. Baguet, Staatsraden,
B. Vigneron, griffier.

23 JUNI 2008. — Koninklijk besluit tot wijziging van het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister

ALBERT II, Koning der Belgen,

Aan allen die nu zijn en hierna wezen zullen, Onze Groet.

Gelet op de wet van 19 juli 1991 betreffende de bevolkingsregisters, de identiteitskaarten, de vreemdelingkaarten en de verblijfsdocumenten in tot wijziging van de wet van 8 augustus 1983 tot regeling van een Rijksregister van de natuurlijke personen, inzonderheid op artikel 1, § 2, derde lid, ingevoegd bij de wet van 24 januari 1997 en vervangen bij de wet van 14 december 2005;

Gelet op het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister, inzonderheid op artikel 20, § 5;

Gelet op het advies nr. 40.550/2 van de Raad van State, gegeven op 19 juni 2006, met toepassing van artikel 84, § 1, eerste lid, 1°, van de gecoördineerde wetten op de Raad van State;

Op de voordracht van Onze Minister van Binnenlandse Zaken,

Hebben Wij besloten en besluiten Wij :

Artikel 1. Artikel 20, § 5, van het koninklijk besluit van 16 juli 1992 betreffende de bevolkingsregisters en het vreemdelingenregister wordt vervangen door de volgende bepaling :

« § 5. Indien een vergoeding wordt gevraagd als tegenprestatie voor een inschrijving op een referentieadres, mag deze in geen geval hoger zijn dan de bijkomende kosten die dergelijke inschrijving met zich meebrengt ».

Art. 2. Onze Minister van Binnenlandse Zaken is belast met de uitvoering van dit besluit.

Gegeven te Brussel, 23 juni 2008.

ALBERT

Van Koningswege :

De Minister van Binnenlandse Zaken,
P. DEWAEL

Nota

(1) Gedr. St. Kamer, zitting 2004-2005, DOC 51-1967/001, blz. 8.

Fondement juridique
Préambule
A l'alinéa 1^{er}, la version française doit être adaptée à la version néerlandaise du texte.

Dispositif

Article 1^{er}

Le rapport au Roi ne fait pas apparaître et le Conseil d'Etat n'aperçoit pas pourquoi le personnel de la Coopération technique belge n'est pas visé à l'article 18, alinéa 1^{er}, 9^o, nouveau.

Le rapport au Roi doit être complété pour justifier cette option ou le dispositif doit être complété afin de réparer ce qui paraît être une omission.

Article 2

Comme le rapport au Roi l'indique, l'article 20, paragraphe 5, nouveau, se justifie sur le vu des travaux préparatoires de la loi du 15 décembre 2005 relative à la simplification administrative II (1).

La chambre était composée de :

MM.
Y. Kreins, président de chambre,
J. Jaumotte,
Mmes :
M. Baguet, conseillers d'Etat
B. Vigneron, greffier.

23 JUIN 2008. — Arrêté royal modifiant l'arrêté royal du 16 juillet 1992 relatif aux registres de la population et au registre des étrangers

ALBERT II, Roi des Belges,

A tous, présents et à venir, Salut.

Vu la loi du 19 juillet 1991 relative aux registres de la population, aux cartes d'identité, aux cartes d'étranger et aux documents de séjour et modifiant la loi du 8 août 1983 organisant un Registre national des personnes physiques, notamment l'article 1^{er}, § 2, alinéa 3, inséré par la loi du 24 janvier 1997 et remplacé par la loi du 14 décembre 2005;

Vu l'arrêté royal du 16 juillet 1992 relatif aux registres de la population et au registre des étrangers, notamment l'article 20, § 5;

Vu l'avis n° 40.550/2 du Conseil d'Etat, donné le 19 juin 2006 en application de l'article 84, § 1^{er}, alinéa 1^{er}, 1°, des lois coordonnées sur le Conseil d'Etat;

Sur la proposition de Notre Ministre de l'Intérieur,

Nous avons arrêté et arrêtons :

Article 1^{er}. L'article 20, § 5, de l'arrêté royal du 16 juillet 1992 relatif aux registres de la population et au registre des étrangers est remplacé par la disposition suivante :

« § 5. Si une indemnité est demandée en contrepartie d'une inscription en adresse de référence, celle-ci ne peut en aucun cas être supérieure aux frais supplémentaires engendrés par une telle inscription. »

Art. 2. Notre Ministre de l'Intérieur est chargé de l'exécution du présent arrêté.

Donné à Bruxelles, le 23 juin 2008.

ALBERT

Par le Roi :

Le Ministre de l'Intérieur,
P. DEWAEL

Note

(1) Doc. parl. Chambre, session 2004-2005, DOC 51-1967/001, p. 8.